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§ 101 - Information – Jämlik hälsa Kungshall 
Emma Adrian, hållbarhetsstrateg, informerar och informationen kan sammanfattas enligt vad 

som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
• Bildspel – Jämlik hälsa Kungshall 

Kommunstyrelsen tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 
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§ 102 - Information - Revidering av Näringslivsstrategi – 
Klimat att växa i 2025-2028 
Maria Faltin, näringslivsutvecklare, informerar och informationen kan sammanfattas enligt 

vad som framgår av bilagt bildspel. 

Bilaga 
Bildspel – Näringslivsstrategi – Klimat att växa i 2025-2028 

Kommunstyrelsen tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 

 

Ajournering 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) ajournerar sammanträdet kl 10.15-10.45. 
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§ 103 - Tertialrapport 1 2025 – Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2025-6 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta Tertialrapport 1 2025 för kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
• Tertialrapport 1 2025 – Nämndernas verksamhetsberättelse, kommunstyrelsen 

Redogörelse för ärendet 
Varje förvaltning/nämnd upprättar per 30 april (tertial 1) en verksamhetsberättelse med syfte 

att ge en skriftlig uppföljning av organisationens verksamhet. Syftet är att ge en uppföljning 

av förvaltningens och nämndens situation och utveckling under året med fokus på ekonomisk 

prognos. 

 

Kommunstyrelsens tabell behöver delas upp i tre olika delar. 

Kommunstyrelsen (KS): Prognos 150 000 kr (0 kr) 
Kommunstyrelseförvaltningen arbetar för att det ekonomiska resultatet ska visa positiva 

siffror för år 2025. Prognosen visar nu ett överskott genom personalenheten. Överskottet 

kommer av ej tillsatta tjänster vid sjukskrivning och föräldraledighet. Kommunstyrelsens 

andra enheter visar en nollprognos. Det är små marginaler, men förvaltningen överväger hela 

tiden de kostnader som uppstår, förhandlar avtal, säger upp saker som är möjliga att avveckla. 

Enheten vakanshåller också tjänster, men det har också en baksida i att mer arbete läggs på de 

tillgängliga resurserna. En upplevelse av en hög frånvaro finns, statistiken får visa vad utfallet 

sedan blev. Flera av de obudgeterade posterna som fanns 2024 och skapade underskott, har nu 

antingen avslutats eller budgeterats. Det minskar felkällorna. 
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Kommunfullmäktige (KF): prognos -450 000 (0 kr) 
Inom kommunstyrelsens verksamhet finns kostnadsstället för den politiska verksamheten, 

Kommunfullmäktige idag samredovisar detta i uppföljningsrapport för kommunstyrelsen. I 

budgetmodellen finns en egen budget för kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen respektive 

kommunfullmäktige behöver separeras i uppföljningen och visas i två separata delar. 

Kommunplanens budget 2025 innehåller inte budgetmedel för Huvudstudien i Desemåla. 

Kostnaderna för huvudstudien kommer att belasta den del av kommunstyrelsen som är 

kommunfullmäktiges budget. Hittills är det fakturerat 190 000 kr med bedömningen att det 

blir 450 000 kr under 2025. 

Förbund & bolag: prognos 0 kr (0 kr) 

Räddningstjänstförbundet 
I dagsläget fakturerar räddningstjänstförbundet den medlemsinsats som beslutats enligt 

budget. Under inledningen av året har räddningstjänstförbundet påtalat att finansierings-

modellen har en del brister samt att det underskott som finns i förbundet fortfarande delvis 

beror på en för låg budgetväxling från kommunens sida. I dagsläget pågår dialog mellan 

medlemskommunerna och räddningstjänstförbundet för att hitta en lösning. Om detta kommer 

att resultera i merkostnader för medlemskommunerna är inte fastställt. Detta är inte medtaget i 

prognosen. 

Sinia i Nybro AB 
Prognos 0 kr. Bolaget fakturerar kommunen det verksamhetsbidrag som finns avsatt i budget 

för bolaget. Inga andra kostnader är rapporterade hittills. 

Arbetsmarknadsenheten 
0 kr. Prognosen är osäker. Hyreskostnaden är en sådan. Den har under tidigare år delats på ett 

visst sätt mellan arbetsmarknadsenheten och lärande- och kulturförvaltningen. Den fördel-

ningen har gjorts om och arbetsmarknadsenheten har en större del nu än tidigare då de nyttjar 

större del av lokalen. 

Investeringsredovisning 
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Investeringsbudgeten för kommunstyrelsen delas upp mellan ramanslaget till förvaltningen, 

respektive den budget som avser digitaliseringspotten. Prognosen är att ramanslaget kommer 

att nyttjas då det mesta åtgår till IT-investeringar. Vad som nyttjas till digitala potten är 

avhängt vilka ansökningar och mängden ansökningar som inkommer. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
I och med de ekonomiska utmaningarna, krävs en väl sammanhållen och målmedveten 

riktning i förvaltningens utvecklings- och förändringsarbete. Regelbunden uppföljning visar 

på hur organisationens resurser används och vilken effekt de uppnått. Allt i syfte att skapa ett 

gott underlag för beslut. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Ekonomistyrningen ska skapa en helhetsbild och en röd tråd från visionen till det dagliga 

arbetet i verksamheterna. Riktlinjer för ekonomistyrning är en del av styrmodellen och 

definierar hur verksamheterna ska styras med utgångspunkt från god ekonomisk hushållning. 

Redovisning sker enligt kommunal redovisningslag och övrig tillämplig lagstiftning, god 

redovisningssed och normering för kommunal sektor. Resultatet som visas i uppföljnings-

rapporten ska beaktas för att veta hur verksamheten ska fortsätta sitt arbete ur ekonomisk 

synvinkel. Har förvaltningen ett tillfredsställande resultat, vilka är utmaningarna och hur 

åtgärdas eventuella negativa resultat. 

 

Beslutet skickas till 
• Christer Kratz, kommunchef 

• Evelina Widell. ekonomichef 

• Akten 
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§ 104 - Tertialrapport 1 2025 – Nybro kommun 
Dnr KS 2025-6 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta Tertialrapport 1 2025 för Nybro kommun, 

att omsorgsnämnden till nästa kommunstyrelse i augusti 2025, ska inkomma med en 

uppdaterad prognos kopplad till åtgärdsplanen samt 

att individ- och familjenämnden till nästa kommunstyrelse i augusti 2025, ska inkomma med 

en uppdaterad prognos kopplad till åtgärdsplanen. 

Beslutsunderlag 
• Tertial 1 2025 - Nybro kommun 

• Omsorgsnämnden, § 37 - Återrapportering av uppdrag om översyn av hemtjänstorganisa-

tion, resursfördelningssystem och myndighetsverksamhet 

• Åtgärdsplan - omsorgsnämnden 

• Tertialrapport 1 2025 - Samhällsbyggnadsnämnden (inklusive åtgärdsplan s 11) 

• Individ- och familjenämnden, § 142 - Budget och handlingsplan – åtgärder för att minska 

budgetunderskottet 2025 (ännu ej justerat) 

• Åtgärdsplan för att minska budgetunderskottet 2025 - individ- och familjenämnden  

• Vänsterpartiets protokollsanteckning - individ- och familjenämnden 

Redogörelse för ärendet 
Varje förvaltning/nämnd upprättar per 30 april en tertialrapport som är mer omfattande än en 

uppföljningsrapport. Rapportens syfte är att ge en skriftlig uppföljning av organisationens 

verksamhet, arbetsgivaransvar och en ekonomisk prognos. Grunduppdrag och verksamhets-

uppdrag följs upp genom de fem kommunfullmäktigemålen och dess tillhörande nyckeltal och 

aktiviteter. Så långt den interna kontrollen kommit för året rapporteras också. Huvudfokuset i 

detta ärendet är ekonomi. 
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Prognos: -34 751 000 kr (-27 763 000 kr) 
Nybro kommuns helårsprognos visar på ett underskott motsvarande -34 751 000 kr  

(-27 763 000 kr). Största delen kommer från nämndernas prognostiserade underskott som 

motsvarar -43 348 000 kr (-35 235 000 kr). 

Det budgeterade resultatet för 2025 är 19 188 000 kr, vilket betyder en avvikelse av  

-53 939 000 kr mot budget. Det finansiella målet om ett resultat som är 1 % av skatter och 

bidrag uppnås inte. Resultatet ska då motsvara ett överskott på drygt 16 270 000 kr. 

Avvikelserna mot helårsbudgeten består av följande: 

Nämndernas prognoser visar ett totalt underskott av -43 348 000 kr (-33 235 000 kr). 

Räddningstjänstförbundet, Sinia i Nybro AB och arbetsmarknadsenheten beräknas nu till ett 

nollresultat, men man vet om att det skulle kunna komma mer kostnader från räddningstjänst-

förbundet, så de initierat till möten för att lösa deras ekonomiska underskott för 2024. 

Finansen räknar med ett underskott till följd av obudgeterade bevakningskostnader. Mer finns 

att läsa i Nybro kommuns uppföljning i respektive nämndsavsnitt och varje nämnds egen 

rapport avseende Tertial 1 2025. 

Av- och nedskrivningar beräknas som noll efter fyra månader och budgeten beräknas gå jämt 

ut. Eftersom den nya budgetmodellen förändrat hela kommunens förfarande kring bokföring 

av avskrivningar, arbetas det nu på att hantera detta i ekonomisystemet och det har inte kunnat 

göras några aktiveringar ännu. 

Reavinst försäljning har endast beräknats på det utfall som hittills finns redovisat, vilket har 

förändrats stort sedan tidigare rapport och nu visar det noll. 

Skatteprognosen visar ett högre utfall än det budgeterade i kommunplanen. 

De finansiella kostnaderna beräknas bli högre än budgeterat, eftersom checkräkningskrediten 

nyttjas. 

Nämnderna 
Nedan följer en sammanfattning av den ekonomiska redovisningen för samtliga nämnder, som 

tillsammans visar en helårsprognos om -43 348 000 kr. För mer detaljer hänvisas läsaren till 

respektive nämnds verksamhetsberättelse för Tertial 1 2025. 
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Nedan finns en kortare beskrivning kring de nämnder som visar underskott. 

Nämnd Kort sammanfattning från nämndens prognostext 

Omsorgsnämnden Det stora underskottet finns inom hälso- och sjukvård, där 

biståndet till resursfördelningen inom hemtjänsten åter-

finns. Fler timmar än budgeterat används och genererar 

underskott. Åtgärder finns beskrivna i rapporten. En stor 

insats är att arbeta med bemanningsekonomi. 

Individ- och familjenämnden Det prognosticerade underskottet på IFO beror till största 

del av placeringskostnader för barn och unga. 

Kostnaderna påverkas framförallt av att det finns på-

gående placeringar på så kallade särskilda ungdomshem, 

SiS (Statens institutionsstyrelse). När dessa placeringar 

förlängs påverkas kostnaderna mycket och äter upp de 

besparingar som görs i andra änden. 

Inom funktionsstöd är det prognosticerade underskottet 

till stor del orsakat av externa placeringar. I dagsläget är 

det fem placeringar inom LSS och tre placeringar inom 

SoL. 

 

Omsorgsnämndens, samhällsbyggnadsnämndens och individ- och familjenämndens 

åtgärdsplaner återfinns i bilagda beslutsunderlag. 

  

Tkr Budget Årsprognos Avvikelse

Kommunstyrelse -78 630 -78 480 150

Kommunfullmäktige -5 986 -6 436 -450

Samhällsbyggnadsnämnd -107 970 -107 970 0

Miljö- och byggnämnd -471 -471 0

Lärandenämnd -638 141 -638 141 0

Kulturnämnd -22 387 -22 387 0

Omsorgsnämnd -401 769 -412 069 -10 300

Individ- och familjenämnd -289 011 -321 759 -32 748

Överförmyndarnämnd -4 109 -4 109 0

Revision -1 403 -1 403 0

Totalt -1 549 877 -1 593 225 -43 348

Räddningsförbund -34 587 -34 587 0

Sinia -5 500 -5 500 0

AME -2 144 -2 144 0

Totalt -1 592 108 -1 635 456 -43 348

Finansen 0 0 -2 000

Totalt -1 592 108 -1 635 456 -45 348
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Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Kommunstyrelsen tar det prognostiserade underskottet allvarligt och genom föregående 

månadsrapport begärt in åtgärdsplaner från tre nämnder för att visa på hur ett resultat i balans 

ska nås. Fortsatt finns två nämnder som visar prognostiserat underskott. dessa får en ny upp-

maning genom att-satser visa hur åtgärdsplanen justerar prognosen åt rätt håll. Regelbunden 

uppföljning visar på hur organisationens resurser används och vilken effekt de uppnått. Allt i 

syfte att skapa ett gott underlag för beslut. Hårdare krav på effektiv resurshantering, planering 

och anpassning av sin verksamhet efter tilldelade budgetmedel, behöver ställas och genom-

föras både förvaltningsvis och centralt. 

Uppföljningsrapportens resultat visar att en hel del av utmaningarna ligger i effektiv resursan-

vändning, det vill säga att genom professionella och medvetna val hushålla med resurser och 

vara kostnadseffektiva. Det är viktigt att poängtera att vissa kostnader och intäktsbortfall 

ligger utanför förvaltningens kontroll, vilket innebär att ytterligare stöd från styrelsen kan 

behövas om budgeten inte kan balanseras trots dessa åtgärder. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Ett underskott av storleken som presenteras i rapporten får betydande ekonomiska 

konsekvenser, både på kort och lång sikt. Nybro kommun uppvisar ett underskott och måste 

vidta åtgärder för att minska kostnaderna. Nämnder och styrelsen behöver fatta beslut som ger 

förvaltningarna en riktning att arbeta efter. Nybro kommun har med sig ett underskott av 

52 800 000 kr från föregående år in i 2025. Detta ska återhämtas på 3 år. Kostnadsmassa 

behöver minska. Fler av förvaltningarna har gjort åtgärder som medför minskade kostnader. 

Verksamheter har anpassat sig inför 2025, men full effekt nås inte än. 

 

Beslutet skickas till 
• Omsorgsnämnden 

• Individ- och familjenämnden 

• Samtliga övriga nämnder och förvaltningar 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Annika Fröberg, omsorgschef 

• Anne Hallberg, tf socialchef 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Felix Brundin, omsorgsnämndens nämndsekreterare 

• Jonas Uhr, individ- och familjenämndens nämndsekreterare 

• Akten 
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§ 105 - Återkoppling gällande Kommunplaneuppdrag 
2023:4 och uppdrag att kartlägga insatser för att förstärka 
demokratiska värden 
Dnr KS 2024-80 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna återkopplingen kring uppdraget att kartlägga insatser för att förstärka 

demokratiska värden samt 

att kommunplaneuppdraget i och med detta anses som slutfört. 

Redogörelse för ärendet 
Kommunplan 2023-2026 gav kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att initiera arbete för att 

motverka antidemokratiska värderingar samt våldsbejakande beteende och radikalisering 

bland unga; Kommunplaneuppdrag 2023:4 - Demokratiska värden med fokus på unga  

(Dnr KS 2023-257). 

Uppdraget utfördes och återrapporterades till kommunfullmäktige den 22 januari 2024. Vid 

återrapporteringen beslutade kommunfullmäktige att ge lärandenämnden i uppdrag samt 

ekonomiskt utrymme att genomföra aktiviteter som berikar och förstärker demokratiska 

värden, såsom studieresor, föreläsningar m m. Här inbegrips möjligheten till studieresor till 

Polen som tidigare genomförts. Lärandenämnden får själva besluta utifrån behov, omvärlds-

bevakning m m hur medlen bör användas. Hur medlen använts ska redovisas i lärande-

nämndens verksamhetsberättelse. 

Utöver att fördela medel för dessa extra kostnadsdrivande aktiviteter, beslutade kommunfull-

mäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag att genomföra en kartläggning av vilka insatser 

som görs för att motverka antidemokratiska värderingar och våldsbejakande beteenden. 

Under 2024 har representanter från kommunens olika förvaltningar genomgått en process-

ledarutbildning i ”En kommun fri från våld”. Där har kunskap kring vad våld är, hur våld 

förebyggs och vikten av att arbeta med normer och värderingar befästs. Det är tydligt att 

diskriminering, rasism och antidemokratiska värderingar är en del av de normer som riskerar 

att möjliggöra våld på olika sätt. Inom ramen för detta arbete har en kartläggning av vad som 

kommunen gör för att motverka och förebygga våld har påbörjats. Arbetet genomförs 

tillsammans med samtliga förvaltningar och återrapporteras till koncernledningsgruppen, 

KLG. 

Under 2024 har även ett stort arbete utförts i samverkan mellan Nybro kommun och polisen, 

med syfte att förstå mer av våld i nära relationer och framtagande av åtgärder för att motverka 

problemet. Arbetet är en fördjupad del av den åtgärdsplan som ska tas fram enligt lagen 

(2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. 

Ärendet är handlagt av hållbarhetsstrategen. 



265 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunstyrelsen 

  Sammanträdesdatum 
   2025-06-16 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
De två ovan nämnda insatserna; En kommun fri från våld samt samverkan med polisen kring 

våld i nära relationer, ger gemensamt en motsvarighet till uppdraget, som kommunfullmäktige 

beslutade den 22 januari 2024. Därmed anser förvaltningen att det är kostnadseffektivt och i 

övrigt lämpligt att uppdraget fortsättningsvis kan hanteras inom dessa insatser och att detta 

uppdrag avslutas. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Det finns effektiva vinster i att samordna liknande uppdrag. Att arbeta förebyggande med våld 

och antidemokratiska krafter är nödvändigt utifrån lagstiftning, socialt kapital såväl som 

ekonomiskt. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Arbetet gällande våldsprevention har en tydlig koppling till social hållbarhet och gemenskap. 

Tillväxt påverkas när man lyckas skapa attraktivitet och trygghet. 

 

Beslutet skickas till 
• Christer Kratz, kommunchef 

• Emma Adrian, hållbarhetsstrateg 

• Akten 
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§ 106 - Besvarande av motion - Inför en animalisk och en 
vegetarisk måltid varje dag i skola och omsorg 
Dnr KS 2024-287 

Beslut 
Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta 

att mot bakgrund av yttrandena, avslå motionen. 

Reservation 
Liza Holmkvarn (SD) och Göran Bågenholm (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 
• § 50 - Mat- och måltidspolicy (Dnr TS 2020-638) 

• § 89 - Beredning av motion - Inför en animalisk och en vegetarisk måltid varje dag i skola 

och omsorg 

• Yrkande från Sverigedemokraterna 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Yrkanden 
Liza Holmkvarn (SD) yrkar i enlighet med ingivet skriftligt yrkande att föreslå 

kommunfullmäktige att delvis bifalla motionen och 

- att Nybro kommun genomför ett pilotprojekt i en av våra kommunala skolor som innehar 

ett högstadium där en animalisk och en vegetarisk måltid erbjuds dagligen under 1 läsår, 

- att det görs en uppföljning av mängden matsvinn före och efter, 

- att man analyserar kostnadseffekter och arbetsbelastning i köken. 

 

Henric Gustavsson (C) och Martina Aronsson (S) yrkar avslag på Sverigedemokraternas 

förslag och bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot 

Sverigedemokraternas yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enligt 

arbetsutskottets förslag. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen förslå kommunfullmäktige besluta 

att mot bakgrund av yttrandena, avslå motionen. 
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• Samhällsbyggnadsnämndens beslut med yttrande 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 8 april 2025, § 22, 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över motion gällande att införa en animalisk och 

en vegetarisk måltid varje dag i skola och omsorg och därmed föreslå att motionen avslås 

samt 

att överlämna yttrandet till kommunstyrelsen. 

Redogörelse för ärendet 
Ärendet har handlagts av måltidschef. 

Ledamöterna Liza Holmkvarn (SD), Göran Bågenholm (SD), Gabriella Eriksson (SD) och 

Adam Palm (SD) har den 9 september 2024 lämnat in en motion till kommunfullmäktige 

enligt nedan: 

Alltför ofta får vi höra att barnen i Nybro kommuns skolor inte äter sig mätta på den skolmat 

som serveras. Många elever och föräldrar har uttryckt oro och missnöje över att skolmaten har 

försämrats. Ofta består måltiderna av hårt processad mat som liknar kött. Många barn tycker 

inte att detta smakar bra och väljer därför att äta väldigt lite eller helt avstå från att äta. 

Sverigedemokraterna anser att det är viktigt att barnen får i sig näringsrik mat som de tycker 

om. Studier visar att barn har lättare för att koncentrera sig och tillgodogöra sig undervisning 

om de äter ordentligt och blir mätta. Samtidigt har kommuner som Uddevalla nyligen antagit 

en ny måltidspolicy, vilken utgår från grundprincipen att kosten ska baseras på svensk 

husmanskost, något som vi kan dra lärdom av. 

I en tid då hållbar matproduktion och konsumtion står i fokus är det också viktigt att lyfta 

fram det lokala och nationella perspektivet. När de nya nordiska näringsrekommendationerna 

för 2023 presenterades, betonades vikten av att öka köttproduktionen i Sverige med tanke på 

den nationella försörjningsförmågan och de naturliga förutsättningarna för produktion. Det 

svenska jordbruket har under lång tid varit en förebild när det gäller att hålla nere utsläpp och 

samtidigt producera högkvalitativa livsmedel. Detta perspektiv bör också vara centralt när vi 

diskuterar vilken mat som ska serveras i våra skolor och äldreomsorg. 

Förslag till ny måltidspolicy 
Vi föreslår att Nybro kommun tar fram en helt ny måltidspolicy, som likt Uddevalla, baseras 

på svensk husmanskost. Denna måltidspolicy bör inkludera följande riktlinjer: 

1. Utgångspunkt i svensk husmanskost: Grundpelaren i matsedeln ska vara svensk hus-

manskost, svenska recept och andra recept som är väl etablerade i det svenska hemmet, 

vilket säkerställer att elever och äldre får tillgång till näringsrik och kulturellt relevant mat 

som de känner igen och som de faktiskt vill äta. 

2. Valmöjligheter för elever och äldre: Det ska alltid finnas två alternativa rätter som 

erbjuds varje dag, en animalisk och en vegetarisk. 
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3. Stöd för lokal och nationell livsmedelsproduktion: Livsmedelsupphandling och måltids-

planering ska i så stor utsträckning som möjligt stödja lokala producenter och svenska livs-

medel av hög kvalitet. Detta främjar hållbar produktion och stärker den nationella självför-

sörjningsgraden. 

4. Hänsyn till elevernas och de äldres preferenser: Det är viktigt att lyssna på vad eleverna 

och de äldre faktiskt vill äta. Många föredrar en kost som inkluderar kött och det är viktigt 

att detta alternativ finns tillgängligt, samtidigt som vegetariska alternativ alltid erbjuds. 

Genom att anta en måltidspolicy baserad på svensk husmanskost, kan vi säkerställa att skol-

maten och maten inom äldreomsorgen i Nybro kommun håller hög kvalitet och är kulturellt 

förankrad. Detta stärker inte bara hälsan och välbefinnandet för våra barn och äldre, utan 

stödjer också den lokala och nationella livsmedelsproduktionen. Vid en tidpunkt när frågan 

om självförsörjning och hållbar produktion blir allt viktigare, är det avgörande att vi tar beslut 

som inte bara gynnar vår befolkning på kort sikt, utan också stärker Sveriges förmåga att klara 

framtida utmaningar. 

Med detta förslag till ny måltidspolicy kan vi säkerställa att våra kommunala måltider inte 

bara blir ett näringsriktigt val, utan också en källa till stolthet för vår kommun och dess 

närområden. 

Särskilda måltider ska enbart erhållas om man kan intyga att man har allergi i någon form. 

Detsamma ska gälla om man är under utredning för allergi. 

Mot bakgrund av ovanstående, yrkar Sverigedemokraterna Nybro 

att ge kommunen i uppdrag att utarbeta en ny måltidspolicy baserad på svensk husmanskost 

med en animalisk och en vegetarisk rätt enligt förslaget i denna motion med inspiration från 

Uddevalla kommuns Måltidspolicy 2024, 

att kommunen ges i uppdrag att säkerställa att den nya måltidspolicyn innehåller riktlinjer som 

stödjer lokal och nationell livsmedelsproduktion, erbjuder valmöjligheter samt beaktar 

elevernas och de äldres preferenser samt 

att den nya måltidspolicyn ska implementeras snarast möjligt, men senast inför nästa läsårs-

start, med löpande uppföljning och justeringar för att säkerställa dess effekt och relevans. 

Förslag till yttrande 
Nybro kommun har redan idag en måltidspolicy som utformats i enlighet med de nordiska 

näringsrekommendationerna och livsmedelsverkets riktlinjer för offentliga måltider. Den 

syftar till att säkerställa att måltiderna är näringsriktiga, miljömässigt hållbara och ekonomiskt 

ansvarsfulla. 
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Svensk husmanskost är en viktig del av vårt kulturarv och den nuvarande matsedeln är redan 

anpassad för att spegla en bred variation av maträtter som både uppfyller näringsbehov och är 

inkluderande för olika matpreferenser och kostbehov. Husmanskost är ett brett ord och 

handlar om det som lagas i egna självhushållet och det är ofta billiga, enkla rätter. Begreppet 

husmanskost har utvecklats över tid och har anpassats efter förändrade matvanor och närings-

rekommendationer. För att följa med i tiden och ändra rätterna efter barns, elevers och äldres 

önskemål, genomförs regelbundna enkätundersökningar och kostråd. 

Omsorgens kunder erbjuds redan ett vegetariskt alternativ dagligen och vissa dagar även ett 

ytterligare alternativ. Att säkerställa att en animalisk och en vegetarisk rätt erbjuds dagligen 

även i skolan och förskolan, skulle innebära ökade kostnader och resursbehov som behöver 

analyseras vidare då det i dagsläget inte finns storköksmaskiner eller bemanning som skulle 

klara av denna förändring. 

Nybro kommun har en aktiv upphandlingsstrategi, som redan prioriterar närproducerade och 

svenska råvaror i enlighet med lagen om offentlig upphandling. Det är dock viktigt att fortsatt 

se över hur man kan främja lokal produktion ytterligare. 

Efter en samlad bedömning, anser man att det redan bedrivs ett aktivt och kvalitativt arbete 

inom kommunens måltidsverksamhet och att motionens förslag delvis är i linje med det som 

redan görs. 

Mot bakgrund av befintlig måltidspolicy, ekonomiska och praktiska faktorer samt det alltid 

pågående utvecklingsarbetet, föreslås att motionen avslås. Samtidigt föreslås att måltids-

service fortsätter att arbeta med kvalitetsförbättringar och främjande av lokal livsmedels-

produktion. 

• Ungdomsrådets beslut med yttrande 
Ungdomsrådet beslutade den 21 maj 2025, ärende 6, 

att lämna nedanstående yttrande till kommunstyrelsen. 

Redogörelse för ärendet 
En motion har lämnats till kommunfullmäktige med förslag om att Nybro kommun ska anta 

en ny måltidspolicy som baseras på svensk husmanskost och inkluderar dagliga val mellan en 

animalisk och en vegetarisk rätt i skola och äldreomsorg. De vill också att hänsyn ska tas till 

elevernas och de äldres preferenser genom att lyssna på vad gästerna faktiskt vill äta. De 

menar att detta skulle främja både barns, elevers och äldres hälsa samt stödja lokal och 

nationell livsmedelsproduktion. 

Samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig i ärendet och menar att Nybro kommun har en 

måltidspolicy som utformats i enlighet med de nordiska näringsrekommendationerna och 

livsmedelsverkets riktlinjer för offentliga måltider. Den syftar till att säkerställa att måltiderna 

är näringsriktiga, miljömässigt hållbara och ekonomiskt ansvarsfulla. De menar att ha flera 

måltidsalternativ varje dag skulle leda till större kostnader både för råvaror, utrustning och 

bemanning. 
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Begreppet husmanskost har utvecklats över tid och har anpassats efter förändrade matvanor 

och näringsrekommendationer. För att följa med i tiden och ändra rätterna efter barns, elevers 

och äldres önskemål, genomförs regelbundna enkätundersökningar och kostråd. Samhälls-

byggnadsnämnden menar att man till viss del redan uppfyller förslaget och föreslår att 

motionen avslås. 

Ungdomsrådet är ombedda att lämna ett yttrande i frågan. Politikerna avvek från mötet under 

dialogpunkten. 

Ungdomsrådets yttrande 
Ungdomsrådet anser att olika delar av förslaget får olika konsekvenser och har olika åsikter i 

de olika delarna. 

Gällande utgångspunkt i svensk husmanskost, vill inte ungdomsrådet se en utveckling åt det 

hållet. Istället är det bra med variation och att få möjlighet att utforska andra kulturella 

maträtter. 

Gällande valmöjligheter kring animaliskt och vegetariskt, är ungdomsrådet positivt inställda. 

Det skulle vara en förbättring att alltid ha två alternativ till rätter i skolan. 

Gällande närproducerat, ser ungdomsrådet det positivt utifrån den lokala näringen och 

klimatet. 

Gällande hänsyn och preferenser, håller ungdomsrådet med om att ett större inflytande i 

vilken mat som serveras hade varit önskvärt. Det finns matråd, men det ger inte så mycket 

effekt.  

Ungdomsrådet konstaterar att mycket av det som står i motionen redan finns i måltidspolicyn, 

och att arbetet med exempelvis inflytande kan förstärkas. 

----- 

Pensionärsrådet, genom de två pensionärsorganisationerna, har också beretts tillfälle att 

inkomma med yttrande. Några yttranden har dock inte inkommit. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige 

• Akten 
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§ 107 - Yttrande och besvarande av motion - Införande av 
policy för hantering av välfärdsbrott 
Dnr KS 2024-327 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att delvis bifalla motionen genom: 

att ta fram tydliga styrdokument och rutiner, liksom säkerställa uppföljning och rapportering, 

att ta fram material som syftar till att höja kunskapen om välfärdsbrott inom organisationen, 

att kartlägga och analysera organisationen för att identifiera riskområden samt 

att säkerställa samverkan med aktörer i syfte att samordna insatser, upptäcka och agera mot 

organiserad brottslighet och systematiskt fusk. 

Redogörelse för ärendet 
Ledamoten Gabriella Eriksson (SD) har den 21 oktober 2024 lämnat in en motion till 

kommunfullmäktige enligt nedan: 

Välfärdsbrott utgör ett allvarligt hot mot den ekonomiska stabiliteten i vår kommun och 

urholkar förtroendet för välfärdssystemet. Dessa brott inkluderar bland annat bidragsfusk, 

falsk bokföring och andra bedrägerier, som innebär att offentliga medel missbrukas. Nybro 

kommun, likt många andra svenska kommuner, saknar en sammanhållen strategi och 

specifika riktlinjer för hur kommunen ska förebygga, upptäcka och hantera dessa brott. 

Sverigedemokraterna i Nybro anser att detta inte är hållbart. Vi kan inte tillåta en utveckling 

där välfärdsbrotten får fortsätta att underminera vår kommunala verksamhet och utnyttja 

skattemedel på ett felaktigt sätt. Här har vi en möjlighet att på riktigt ligga i framkant och ta 

krafttag för att förebygga och bekämpa välfärdsbrott genom att införa en tydlig och konkret 

policy. 

Med en tydlig policy för hantering av välfärdsbrott i Nybro kommun kan vi säkerställa att 

skattemedel används korrekt och att vi står upp för rättvisa och trygghet i vår gemensamma 

välfärd. 

Sverigedemokraterna i Nybro föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar 

att uppdra till kommunchefen att ta fram ett förslag till kommunal policy för hantering av 

välfärdsbrott till kommunstyrelsen. Policy ska omfatta åtgärder för att systematiskt förebygga, 

identifiera och åtgärda välfärdsbrott, inklusive bidragsfusk och falsk folkbokföring samt 

att kommunstyrelsen får uppföljning varje kvartal i de upptäckter och åtgärder som 

genomförts. 

Kommunfullmäktige beslutade den 18 november 2024 att remittera motionen till kommun-

styrelsen för beredning. 
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Motionen lyfter att brott som bidragsfusk, falsk bokföring och felaktig folkbokföring utgör ett 

hot mot kommunens ekonomiska stabilitet och förtroendet för välfärdssystemet. 

Sverigedemokraterna anser att kommunen saknar en tydlig strategi för att hantera dessa frågor 

och föreslår därför att kommunchefen får i uppdrag att ta fram en policy med konkreta 

åtgärder. 

Motionen föreslår även att kommunstyrelsen ska få kvartalsvisa uppföljningar av upptäckta 

fall och vidtagna åtgärder. 

Motionen har handlagts av utvecklingschefen i dialog med trygghetssamordnaren och 

säkerhetssamordnare/tf säkerhetsskyddschef. 

Förslag till yttrande 
Förvaltningen ser positivt på motionen, vilken belyser ett växande samhällsproblem och pekar 

på behovet av ett mer systematiskt och förebyggande arbete mot välfärdsbrott på lokal nivå. 

Motionen ligger också i linje med en nationell trend, där kommuner i allt högre grad förväntas 

ta ansvar för att motverka välfärdsbrott och kan därmed ses som ett initiativ för att stärka 

kommunens förebyggande arbete och ekonomiska kontroll. 

Förslaget om en kommunal policy kan ses som ett steg mot ökad kontroll, transparens och 

rättssäkerhet i hanteringen av offentliga medel. Förvaltningen ser dock även behov i att införa 

ett strukturellt och systematiskt arbetssätt, vilket ska bygga på rättssäkra principer, samverkan 

mellan förvaltningar och rutiner för hur misstänkta fall ska hanteras. 

Utgångspunkten för arbetet är att skydda välfärdssystemet och säkerställa att resurser når dem 

som har rätt till resursen. Syftet är att motverka välfärdsbrott och därmed stärka kommunens 

förmåga att förebygga och hantera välfärdsbrott. 

Samtidigt innebär motionen ett behov av att väga kontroll mot integritet och rättssäkerhet 

samt att säkerställa att eventuella åtgärder inte leder till ökad byråkrati eller misstänklig-

görande av enskilda. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige 

• Akten 
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§ 108 - Yttrande och besvarande av motion – Ta fram ett 
konkret befolkningsmål med specificerat befolkningsantal 
för Nybro kommun 
Dnr KS 2024-397 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att bifalla utredning av konkret befolkningsmål, 

att förtydliga mål- och resultatstyrningen med fokus på strategisk planering och styrning samt 

att se över kommunfullmäktiges mål och nyckeltal i syfte att tillse att tillväxtperspektivet för-

tydligas och att nyckeltalen blir styrande och drivande. 

Redogörelse för ärendet 
Ledamöterna Daniel Lindvall (M) och Stefan Lagesson (KD) har den 19 december 2024 

lämnat in en motion till kommunfullmäktige enligt nedan: 

Nybro kommun tappar i befolkning och idag finns det inget befolkningsmål att jobba emot. 

Blå Union för Nybro menar att det för finnas ett befolkningsmål för att kommunens personal 

ska kunna göra planer och inriktningar med befolkningsmålet som inriktning. Om det ska vara 

ett kortsiktigare och ett långsiktigare befolkningsmål eller kanske bara ett mål, får utredas. 

Det viktiga är att det blir ett befolkningsmål som visar att Nybro kommun ska öka sin 

befolkning och tillväxt. 

Vi yrkar: 

att det tas fram ett konkret befolkningsmål med specificerat befolkningsantal för Nybro 

kommun, 

att lämplig personal tar fram förslag till befolkningsmål för Nybro kommun samt 

att befolkningsmålet beslutas av kommunfullmäktige. 

Ärendet har handlagts av utvecklingschefen. 

Förslag till yttrande 
Kommunstyrelseförvaltningen ser positivt på motionens intentioner. 

Nybro kommun har under en period haft en negativ befolkningstillväxt och tillväxt. Det gör 

att man är i behov av en strategisk inriktning för tillväxt så att stimulans och riktning 

tydliggörs för att möta de utmaningar och möjligheter som kommunen står inför. 

Den strategiska inriktningen ger möjlighet att tydligt markera att tillväxt inte bara är ett mål i 

sig, utan ett medel för att säkra uppdrag och välfärd. 
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Tillväxtens betydelse motiveras av flera faktorer. Ett ökat invånarantal stärker skatteunder-

laget, vilket är avgörande för att kunna finansiera välfärdstjänster som vård och omsorg, 

särskilt i ljuset av en åldrande befolkning. Fler invånare innebär också fler personer i arbetsför 

ålder, vilket förbättrar kompetensförsörjningen inom både offentlig och privat sektor. 

För att Nybro kommun ska kunna skapa tillväxt i linje med sina mål och uppdrag, krävs 

åtgärder som förtydligar den strategiska planeringen och styrningen. 

Idag har Nybros vision tre perspektiv, där ett av dem är tillväxt. I syfte att tydliggöra 

perspektivet för bästa effekt, förordas en genomlysning av kommunfullmäktiges mål med 

tillhörande nyckeltal i syfte att tillse att tillväxtperspektivet förtydligas och att nyckeltalen blir 

styrande och drivande för att på så sätt medverka till att förändra nuvarande befolkningsut-

veckling. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige 

• Akten 
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§ 109 - Yttrande över Fossilbränslefri region 2030 - 
Handlingsprogram 2026-2028 
Dnr KS 2025-123 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över Fossilbränslefri region 2030 - 

Handlingsprogram 2026-2028 samt 

att överlämna yttrandet till Region Kalmar. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Liza Holmkvarn (SD) och Göran Bågenholm (SD). 

Beslutsunderlag 
• Fossilbränslefri region 2030 - Handlingsprogram 2026-2028, remissversion 

• Fossilbränslefri region - Framsyn 2040, Regional utvecklingsförvaltning 

• Följebrev 

• Sändlista 

• Yrkande från Sverigedemokraterna 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Yrkanden 
Liza Holmkvarn (SD) yrkar i enlighet med Sverigedemokraternas skriftliga yrkande med 

förslag till beslut. 

Tobias Fagergård (S), Henric Gustavsson (C) och Ola Håkansson (L) yrkar avslag på 

Sverigedemokraternas förslag och bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) ställer arbetsutskottets förslag till beslut mot 

Sverigedemokraternas förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar i enligt 

arbetsutskottets förslag. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över Fossilbränslefri region 2030 - 

Handlingsprogram 2026-2028 samt 

att överlämna yttrandet till Region Kalmar. 
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Redogörelse för ärendet 
Kalmar län har sedan 2006 haft ett handlingsprogram med det övergripande målet att år 2030 

vara en fossilbränslefri region. Handlingsprogrammet omfattar mål och strategier, men också 

prioriterade länsgemensamma aktiviteter. 

Förslaget till nytt handlingsprogram för 2026-2028 är en del i arbetet för en hållbar regional 

utveckling och ett fossilbränslefritt Kalmar län 2030. Det kan ses som ett handlingsprogram 

under länets regionala utvecklingsstrategi, men också under länets klimat- och energistrategi 

(Nybro kommun yttrade sig över klimat- och energistrategin på kommunstyrelsen den 24 april 

2025 (Dnr KS 2025-41). 

Klimat- och energistrategin är bred och innehåller mål och strategier för alla växthusgaser, 

inklusive länets indirekta klimatpåverkan. Fossilbränslefri region 2030 - Handlingsprogram 

2026-2028 omfattar däremot endast frågor med koppling till användning av fossila bränslen 

inom Kalmar län. 

Arbetet ska bidra till minskad klimatpåverkan, effektivt resursutnyttjande och ett hållbart 

näringsliv. Offentlig sektor ska gå före och visa att det är möjligt att kombinera ambitiösa 

klimatmål med hållbar tillväxt. 

Ärendet är handlagt av energi- och klimatsamordnaren. 

Förslag till yttrande 
Nybro kommun ställer sig positiv till det uppdaterade handlingsprogrammet och konstaterar 

att kommunen arbetar med flertalet av de mål som finns med i programmet. 

Det är positivt att regionen och länsstyrelsen har, i så stor utsträckning som möjligt, sam-

arbetat i dessa frågor och synkroniserar mål, strategier och åtgärder i respektive dokument. 

Det hade dock varit önskvärt om handlingsprogrammet inte enbart fokuserat på aktiviteter 

avgränsade till områden av strategisk betydelse, utan mer handling. Här hade länets 

kommuner kunnat samarbeta i större utsträckning tillsammans med region och länsstyrelse i 

konkreta åtgärder. 

Under avsnittet Industri och företag, Aktivitet IF2, behövs ett förtydligande över hur 

aktiviteten ska genomföras samt i vilken omfattning. 

 

Beslutet skickas till 
• Region Kalmar län, registrator@regionkalmar.se (i word-format märkt med RS 2025/254) 

• Erika Gülich, energi- och klimatsamordnaren 

• Akten 
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§ 110 - Revidering av Näringslivsstrategi – klimat att växa i 
2025-2028 
Dnr KS 2025-162 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta reviderad Näringslivsstrategi - klimat att växa i 2025-2028. 

Reservation 
Liza Holmkvarn (SD) och Göran Bågenholm (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag 
• Näringslivsstrategin – klimat att växa i 2025-2028 

• Remissammanställning - revidering av Näringslivsstrategi – klimat att växa i 

• Yrkande från Sverigedemokraterna 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Yrkanden 
Liza Holmkvarn (SD) yrkar i enlighet med skriftligt tilläggsyrkande. 

Henric Gustavsson (C) yrkar avslag på Sverigedemokraternas tilläggsyrkande och bifall till 

arbetsutskottets förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) finner först att kommunstyrelsen beslutar att anta reviderad 

Näringslivsstrategi - klimat att växa i 2025-2028. 

Därefter ställer ordföranden bifall eller avslag på Sverigedemokraternas tilläggsyrkande och 

finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå detsamma. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

att anta reviderad Näringslivsstrategi - klimat att växa i 2025-2028. 

Sammanfattning 
Nybro kommun är en del av något större och bidrar aktivt till regionens utveckling. Genom 

samverkan med regionen, organisationer, invånare och näringsliv, strävar man efter att skapa 

ett hållbart och attraktivt samhälle, där människor och företag kan växa. Nybro kommuns 

arbete vilar på ambitionen att erbjuda ett ”klimat att växa i” – en miljö där samarbete, till-

gänglighet och goda relationer står i centrum. 
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Näringslivsstrategin Klimat att växa i, syftar till att förverkliga kommunfullmäktiges mål om 

ett växande näringsliv. Målet är att Nybro ska vara en attraktiv kommun att verka i för före-

tagare, där effektiv och rättssäker handläggning kombineras med hög servicegrad och ett gott 

bemötande. 

Strategin tydliggör Nybro kommuns långsiktiga viljeriktning och engagemang för närings-

livets utveckling. Den fungerar som ett styrande dokument för nämnder och styrelser inom 

kommunkoncernen, samtidigt som den är en avsiktsförklaring gentemot företagare, fastig-

hetsägare, investerare och samarbetspartners. 

Genom fem strategiska vägar – med tillhörande åtgärder – pekar strategin ut en framtids-

inriktad väg mot ett växande och välmående näringsliv, där Nybros konkurrenskraft stärks 

och kopplingen mellan stad och land fördjupas. 

Redogörelse för ärendet 
Under hösten 2024 har arbetet med att revidera kommunkoncernens näringslivsstrategi 

genomförts. Ärendet har handlagts av näringslivsutvecklare och en tvärfunktionell arbets-

grupp har varit involverad i framtagningen av strategin. I arbetsgruppen har hållbarhetsstrateg, 

exploateringssamordnare och översiktsplanerare medverkat. 

Arbetet har löpande presenterats och förankrats i näringslivsberedningen. 

Remissen för näringslivsstrategin skickades den 27 mars och varade till och med den 27 april 

2025. Totalt inkom sex yttranden, varav tre samlade yttranden från förvaltningarna (samhälls-

byggnadsförvaltningen, omsorgsförvaltning, individ- och familjeförvaltningen och kommun-

styrelsens ekonomienhet) samt yttranden från Nybro Företagsgrupp, Destination Glasriket 

samt Region Kalmar län. 

Remissen skickades till hela kommunkoncernen, samtliga partigrupper, Destination Glasriket, 

Svenskt Näringsliv, Nybro Företagsgrupp, IUC Kalmar län, Region Kalmar Län, LRF, 

Hushållningssällskapet samt Företagarna. Remissen lyftes och annonserades i kommunens 

nyhetsbrev Företagande i Nybro kommun samt på hemsidan, så både invånare och företag 

hade möjlighet att lämna individuella svar. 

Nybro kommuns näringslivsstrategi ska tydliggöra kommunkoncernens långsiktiga vilje-

riktning och engagemang och vara vägledande för politiska beslut och prioriteringar i det 

näringslivsfrämjande arbetet i syfte att förverkliga kommunfullmäktiges vision och mål. 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för näringslivsarbetet och har till uppgift att 

serva, utveckla och följa upp kommunkoncernens operativa näringslivsarbete. Kommun-

styrelseförvaltningen och utvecklingsenheten har uppdraget att leda, samordna och stödja 

kommunens verksamheter i arbetet med att genomföra näringslivsstrategin. 
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Näringslivsstrategins betydelse för kommunens förvaltningar och bolagen: 

• Samhällsbyggnadsförvaltningen ansvarar för att planera, utveckla och förvalta den fysiska 

miljön. Förvaltningen skapar förutsättningar för näringslivet genom att planlägga mark för 

verksamheter och infrastruktur samt skapa attraktiva boendemiljöer för invånare. 

• Sinia i Nybro AB, Nybro Bostads AB, omsorgsförvaltningen och individ- och familjeför-

valtningen spelar en avgörande roll för delaktighet på arbetsmarknaden. Det här kräver 

samverkan med varandra och näringslivet. 

• Lärande- och kulturförvaltningen lägger grunden och bidrar till god tillgång på arbetskraft 

med relevant kompetens genom en bra grundskola samt kvalitativa utbildningar som efter-

frågas av näringslivet. Detta är en grundläggande byggsten för att säkerställa ett hållbart, 

inkluderande och konkurrenskraftigt samhälle. Kulturen och kulturarvet bidrar till att skapa 

kreativa och attraktiva platser och blir en kraft för näringsliv, besöksnäring och platsutveckling. 

• Nybro Energi AB ansvarar för att förse kommunen med hållbara energilösningar och infra-

struktur för VA och fiber. Nybro Energi AB är en viktig aktör i kommunens arbete med att 

skapa en miljövänlig, energieffektiv och framtidssäker infrastruktur. 

Strategi för ett växande näringsliv 
Vår näringslivsvision för Nybro: Ett arbete i världsklass. 

Med det menar man att i Nybro utövas ett öppet och inkluderande näringslivsarbete, man 

utvecklar sitt arbetssätt och arbetar aktivt med attityder och förståelsen för företag och före-

tagande. Det grundläggande för näringslivsarbetet är att kommunens serviceorganisation är 

dynamisk och levererar tillgänglig och väl fungerande service inom kommunens ansvars-

områden till företagen. 

Näringslivsstrategi tecknar en framtidsbild och riktning för att uppnå målet, ett växande och 

välmående näringsliv. Strategin har fem strategiska vägar med ett antal åtgärder under 

respektive strategi. 

1. Infrastruktur & fysisk planering 

2. Kunskap & Lärande 

3. Tid att leva & verka 

4. Hållbar utveckling 

5. Demokrati, Dialog & Dynamik 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Näringslivsstrategin tecknar en framtidsbild och ger riktning för att nå målet om ett växande 

och välmående näringsliv i Nybro kommun. Den ska bidra till att stärka kommunens profil 

som en attraktiv etableringsort för människor, organisationer och företag. 

Strategin är vägledande för politiska beslut och prioriteringar inom hela kommunkoncernens 

näringslivsfrämjande arbete och ska styra det långsiktiga arbetet inom området. 
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Företagarnas kontakter med kommunen omfattar ofta flera förvaltningar och bolag. För att 

säkerställa en samordnad hantering och ett enhetligt bemötande, krävs utvecklade former för 

ärendehantering. Hela kommunkoncernen har därmed ett gemensamt ansvar att, där det är 

möjligt och lämpligt, inkludera näringslivsstrategiska perspektiv i sina respektive verksam-

heter. 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att förslaget till näringslivsstrategi antas. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Beslutet är av strategisk karaktär och medlet för genomförande av näringslivsstrategin är 

dialog och samverkan mellan olika aktörer och intressenter, både inom kommunkoncernen 

och med externa aktörer och andra kommuner. 

Däremot kan följdkostnader komma vid ett genomförande av strategin. Sådana kostnader får 

hanteras i kommunplan och nämndernas investeringsbudgetar. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Näringslivsstrategins syfte är att omsätta kommunens vision och kommunfullmäktiges mål till 

ett framåtsyftande näringslivsarbete som omfattar alla bolag och nämnder. Bedömningen är 

att förslaget är uppbyggt kring att bidra till tillväxt, hållbarhet och gemenskap. 

 

Beslutet skickas till 
• Christer Kratz, kommunchef 

• Samtliga förvaltningschefer och vd:ar i de kommunala bolagen 

• Samtliga nämnder och bolag inom Nybro kommunkoncern 

• Camilla Kallenberg, utvecklingschef 

• Maria Faltin, näringslivsutvecklare 

• För publicering på intranät och nybro.se 

• Akten 
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§ 111 - Samråd av Översiktsplan för Nybro kommun 2050 
Dnr KS 2024-99 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att remittera planförslaget till Översiktsplan för Nybro kommun 2050 och tillhörande 

miljökonsekvensbedömning till: 

• Trafikverket: trafikverket@trafikverket.se 

• Länsstyrelsen i Kalmar län: kalmar@lansstyrelsen.se 

• Region Kalmar län: region@regionkalmar.se 

• Försvarsmakten: exp-hkv@mil.se 

• Kalmar kommun: kommun@kalmar.se 

• Emmaboda kommun: kommunen@emmaboda.se 

• Uppvidinge kommun: info@uppvidinge.se 

• Mönsterås kommun: kommun@monsteras.se 

• Högsby kommun: kommun@hogsby.se 

• Lessebo kommun: info@lessebo.se 

• Kretslopp Sydost: info@kretsloppsydost.se 

• Nybro kommuns nämnder, bolag och råd 

att samråda planförslaget till Översiktsplan för Nybro kommun 2050 och tillhörande 

miljökonsekvensbedömning med allmänheten samt 

att yttrandena ska ha inkommit till samhällsbyggnadsförvaltningen 

samhallsbyggnad@nybro.se senast den 30 september 2025. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Liza Holmkvarn (SD) och Göran Bågenholm (SD). 

Beslutsunderlag 
• Översiktsplan för Nybro kommun 2050 

• Miljökonsekvensbedömning tillhörande Översiktsplan för Nybro kommun 2050 

• Yrkande från Sverigedemokraterna 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Yrkanden 
Liza Holmkvarn (SD) yrkar i enlighet med Sverigedemokraternas skriftliga tilläggsyrkande. 

Daniel Lindvall (M) och Henric Gustavsson (C) yrkar avslag på Sverigedemokraternas 

tilläggsyrkande och bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 

mailto:info@lessebo.se
mailto:info@kretsloppsydost.se
mailto:samhallsbyggnad@nybro.se
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Beslutsgång 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) finner först att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

arbetsutskottets förslag till beslut. 

Därefter ställer ordföranden bifall eller avslag på Sverigedemokraternas tilläggsyrkande och 

finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå detsamma. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

att remittera planförslaget till Översiktsplan för Nybro kommun 2050 och tillhörande 

miljökonsekvensbedömning till: 

• Trafikverket: trafikverket@trafikverket.se 

• Länsstyrelsen i Kalmar län: kalmar@lansstyrelsen.se 

• Region Kalmar län: region@regionkalmar.se 

• Försvarsmakten: exp-hkv@mil.se 

• Kalmar kommun: kommun@kalmar.se 

• Emmaboda kommun: kommunen@emmaboda.se 

• Uppvidinge kommun: info@uppvidinge.se 

• Mönsterås kommun: kommun@monsteras.se 

• Högsby kommun: kommun@hogsby.se 

• Lessebo kommun: info@lessebo.se 

• Kretslopp Sydost: info@kretsloppsydost.se 

• Nybro kommuns nämnder, bolag och råd 

att samråda planförslaget till Översiktsplan för Nybro kommun 2050 och tillhörande 

miljökonsekvensbedömning med allmänheten samt 

att yttrandena ska ha inkommit till samhällsbyggnadsförvaltningen 

samhallsbyggnad@nybro.se senast den 30 september 2025. 

Redogörelse för ärendet 
Under perioden 2022-2024 genomfördes en förstudie som ett förberedande steg inför fram-

tagandet av en ny kommunövergripande översiktsplan. Syftet med förstudien var att skapa 

förutsättningar för ett effektivt och strukturerat planeringsarbete, genom att tydliggöra 

behovet av personalresurser samt att ta fram en nulägesbeskrivning av kommunens fysiska 

struktur. Förstudien omfattades bland annat av ortsanalyser, workshops i skolor samt med 

politiker och tjänstepersoner, enkätundersökningar och dialoger med såväl interna som 

externa aktörer inom och utanför kommunens gränser. 

Tidigt i processen utsågs en politisk referensgrupp med en representant från respektive parti i 

kommunfullmäktige. Med utgångspunkt i förstudien och genom en nära dialog med den 

politiska referensgruppen, har ett samrådsförslag arbetats fram. 

  

mailto:info@lessebo.se
mailto:info@kretsloppsydost.se
mailto:samhallsbyggnad@nybro.se
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Samrådet utgör en central del av den demokratiska processen och möjliggör delaktighet från 

allmänhet, beslutsfattare och tjänstepersoner i syfte att stärka översiktsplanens kvalitet och 

omfattning. Genom samrådet kan osäkerheter reduceras, kunskapsluckor identifieras och olika 

utmaningar hanteras. Planförslaget justeras efter inkomna synpunkter under samrådstiden. 

 

 

 

Översiktsplanens övergripande mål utgår från kommunens vision och dess tre perspektiv: 

tillväxt, hållbarhet och gemenskap. Målen är Plats för livskvalitet, Starka stråk och koppling, 

samt Livskraftig natur. För att uppnå målen föreslår planförslaget att arbeta med en flerkärnig 

struktur, det vill säga att det finns flera centrum, eller ”kärnor”, utspritt över kommunens yta. 

Översiktsplanens tidshorisont stäcker sig till år 2050. 

Vid antagande av ny översiktsplan för Nybro kommun kommer följande översiktsplaner och 

tematiska tillägg att ersättas: 

• Översiktsplan för Nybro kommun (2007) 

• Fördjupad översiktsplan för S:t Sigfrid (2015) 

• Vindbruksplan (2015) 

• Bullerfria områden (2015) 

• Landsbygdsutveckling i strandnära lägen (2015) 

• Gång- och cykelplan (2015) 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Översiktsplaner visar på kommunens långsiktiga viljeinriktning rörande mark och vatten. Ett 

gediget arbete ligger till grund för att ta fram ett samrådsförslag till ny översiktsplan för 

Nybro kommun. 

Förvaltningens ståndpunkt är att planförslaget till översiktsplan för Nybro kommun är redo att 

samrådas med myndigheter, berörda kommuner, allmänheten och kommunens nämnder, 

bolag och råd. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Beslutet är av strategisk karaktär och leder i sig inte till några kostnader. Däremot kan 

följdkostnader komma vid ett genomförande av planen. Sådana kostnader får hanteras i 

kommunplan och nämndernas investeringsbudgetar. 
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Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Översiktsplanens syfte är att omsätta kommunens vision och kommunfullmäktiges mål till 

fysisk planering. Bedömningen är att planförslaget är uppbyggt kring att bidra till tillväxt, 

hållbarhet och gemenskap. 

 

Beslutet skickas till 

• Kommunstyrelsen 

• Samhällsbyggnadsnämnden 

• Miljö- och byggnämnden 

• Individ- och familjenämnden 

• Omsorgsnämnden 

• Lärandenämnden 

• Överförmyndarnämnden 

• Nybro Bostads AB 

• Nybro Energi AB 

• Funktionshinderrådet 

• Kommunala pensionärsrådet 

• Ungdomsrådet 

• Samhällsbyggnadsförvaltningen för utskick till samtliga remissinstanser 

• Johannes Scherman, översiktsplanerare och infrastrukturstrateg 

• Akten 
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§ 112 - Informationshanteringsplan enligt VerkSAM, 
revidering 
Dnr KS 2025-144 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta förslag till informationshanteringsplan för kommunstyrelsen, inklusive beslut om 

bevarande och gallring av allmänna handlingar, 

att den föreslagna nya informationshanteringsplanen ersätter den tidigare gällande samt 

att de övergripande gallringsbeslut som ingår i kommunstyrelsens informationshanteringsplan 

ska gälla som huvudregel för hela kommunkoncernens verksamhet. 

Beslutsunderlag 
• Gällande informationshanteringsplan VerkSAM för kommunstyrelsen version 3.0 

• Reviderad och ny informationshanteringsplan för kommunstyrelsen version 4.0 

• Informationshanteringsplan för kommunstyrelsen med ändringar, komprimerad 

Sammanfattning 
Informationshanteringsplanen beskriver vilken information som hanteras inom kommun-

styrelsens verksamhet och hur denna ska hanteras, sparas (bevaras) eller raderas (gallras). För 

att gallring ska vara laglig krävs beslut från ansvarig nämnd. 

Revideringen baseras på inkomna ändringsförslag från verksamheterna. Förslagen har 

sammanställts av huvudregistratorn i samråd med kommunstyrelseförvaltningens enheter. 

Redogörelse för ärendet 
Enligt offentlighets- och sekretesslagen samt arkivlagen ska varje myndighet redovisa sina 

allmänna handlingar i form av en arkivbeskrivning. Detta sker inom ramen för en informa-

tionshanteringsplan, som visar vilken information som finns i verksamheten, hur den ska 

hanteras, vad som ska bevaras och vad som får gallras (raderas/förstöras). Planen omfattar 

både analoga och digitala handlingar – från pappersdokument till digitala filer, systemdata 

och webbmaterial. 

För att gallra en allmän handling krävs ett formellt beslut från ansvarig nämnd eller styrelse. 

Enligt kommunens arkivreglemente (Dnr KS 2018-289, punkt 4.1.2) har kommunstyrelsen 

befogenhet att fatta övergripande gallringsbeslut som gäller hela kommunkoncernen. Dessa 

beslut omfattar främst styrande och stödjande processer som återfinns i samtliga förvaltningar 

och bolag, t ex hanteringen av styrdokument, ekonomi- och personaladministration. 
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Den reviderade informationshanteringsplanen utgår från klassificeringsstrukturen VerkSAM, 

som strukturerar kommunens processer och verksamhetsområden. VerkSAM-diarium upp-

daterades senast våren 2022 (Dnr KS 2022-42). I planen markeras gemensamma processer 

och verksamhetsområden med särskild färg för att tydliggöra vad som är tillämpbart för hela 

kommunkoncernen. Undantag från den övergripande planen kan förekomma och framgår då 

av respektive nämnds eller bolagsstyrelses egen plan. 

De gallringsbeslut som nu fastställs gäller endast handlingar som uppkommer från och med 

2025. För äldre handlingar hänvisas till tidigare informationshanteringsplan  

(Dnr KS 2024-229) eller särskilda gallringsbeslut. 

Kraven på informationshanteringsplan enligt arkivreglementet uppfylls genom att anta den 

föreslagna planen. Arkivreglementet reglerar ansvarsfördelningen mellan kommunstyrelsen, 

övriga nämnder och bolagsstyrelser i Nybro kommun samt kommunalförbundet Sydarkivera. 

Ändringar i kommunstyrelsens informationshanteringsplan 
Informationshanteringsplanen ska visa vilken information verksamheten har. Nedan redovisas 

de övergripande och större förändringar som föreslås i informationshanteringsplanen. 

Ändringarna omfattar såväl gallringsregler, systembyten, förvaringsplatser som tillägg och 

strykningar av handlingstyper. 

Övergripande förändringar i informationshanterinsgplanen 
• Handlingar som ska skickas till slutarkiv förlängs från 5 år till 10 år 

• Byte av arvodesystemet från Walda till Troman 

• Förvaringsplats ändras från personakt till personalakt inom personalenhetens område 

(2.7.1 – 2.10.2) 

1. Demokrati och ledning 
Tillägg av handlingar som ska bevaras och som tidigare saknats: 

• Tillsättning och entledigande av förtroendevalda i kommunfullmäktige (1.2.5) 

• Vidtagna åtgärder/åtgärdsplan (1.3.1) 

• Anmälan av utsedda fackliga företrädare (1.3.4) 

• Leveransöverenskommelse med Sydarkivera (1.7.6) 

• Ansökan om svensk fana (1.10.5 

2. Intern service 
• Ändring av gallringsregler för kvitton; Digitaliserade kvitton kan kastas. Ej skannade 

kvitton gallras efter 7 å. (2.4.2) 

• Byte av system från Inkasso Direkt till Visma Amili (2.4.7) 

• Byte av system från Offentliga jobb till Visma recruit (2.7.1) 

• Ändrad förvaringsplats för förvaltningsplan för system – från EDP Vision till Stratsys, med 

motiveringen att dokumentet är ett ”levande dokument”. 
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Tillägg av handlingar som ska bevaras och som tidigare saknats 
• Uppsägning av licens och avtal IT-system (2.6.4) 

• Tystnadspliktsblankett för ej anställda (t ex praktikanter och konsulter) (2.7.2) 

• Blankett livsmedelshygien (2.7.2) 

• Distansavtal (2.7.2) 

• Facklig ledighet (2.7.3) 

• Begäran om ökad sysselsättningsgrad (2.7.4) 

• Företrädelseblankett (2.7.4) 

• Sjukanmälan till Försäkringskassan (2.7.5) 

• Förstadagsintyg (2.7.5) 

• Beslut om förstadagsintyg (2.7.5) 

• Arbetstillstånd (2.7.5) 

• Sjukstatistik som skickas till SCB (2.7.5) 

• Anmälan av utsedda skyddsombud (2.8.2) 

• Medicinska kontroller (2.8.2) 

• Beredskapslistor (2.9.2) 

Förtydliganden i rubriker/verksamhetsområden 
• Riskbedömning och handlingsplan som avser medarbetare i relation till enskild 

kund/brukare/patient (2.8.1) 

• Fördelning av arbetsmiljöuppgifter (2.8.2) 

• Löneunderlag (personliga utlägg) (2.9.1) 

5. Trygghet och säkerhet 
• Under 5.2.8 stryks: 

- Intern kommunikation – denna ingår under 2.3 

- Extern information – denna ingår under 3.4 

• Under 5.4.2 stryks: 

- Beredskapslistor – dessa ingår under 2.9.2 

- Verksamhetsområdet Räddningstjänstförbundet Sydost stryks då verksamheten 

numera ingår i ett kommunförbund 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Den föreslagna informationshanteringsplanen säkerställer att kommunstyrelsen uppfyller 

kraven i offentlighets- och sekretesslagen samt arkivlagen. Planen stödjer en effektiv, säker 

och lagenlig hantering av information, inklusive arkivering och gallring. 

Den bidrar även till att uppfylla krav i annan lagstiftning, exempelvis dataskyddsförordningen 

vid hantering av personuppgifter. 

Genom en gemensam klassificeringsstruktur och övergripande gallringsbeslut för gemen-

samma processer, skapas en enhetlig hantering av information i hela koncernen. 



288 

   PROTOKOLL 
    

   Kommunstyrelsen 

  Sammanträdesdatum 
   2025-06-16 

Informationshanteringsplanen är ett praktiskt stöd för verksamheterna och ska ses över årligen 

för att hållas aktuell. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Tydliga riktlinjer för hantering av verksamhetens handlingar bidrar till en effektivare och mer 

kostnadseffektiv administration. 

Gallring av allmänna handlingar är nödvändig för att undvika att arkiven, analoga eller 

digitala, växer till en ohanterlig omfattning – utan att det medför mervärde i form av informa-

tionstillgång eller insyn. 

Arkivbeständiga pappershandlingar tas om hand av kommunarkivet. Dessa måste vara ända-

målsenliga och hanterbara inom kommunarkivets kapacitet över tid. 

Digitala handlingar som ska bevaras levereras till Sydarkiveras e-arkiv. Då digitalt långtids-

bevarande är resurskrävande, är det kommunens ansvar att endast leverera material med 

arkivvärde. Digital information som inte ska bevaras tar upp serverutrymme, vilket gör regel-

bunden gallring i lokala mappar och molntjänster nödvändig även ur ett ekonomiskt 

perspektiv. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
En hållbar informationshantering över tid säkrar tillgången till information, både för 

verksamheten och för allmänheten. 

Välstrukturerade informationshanteringsplaner bidrar till öppenhet och tydliggör vilken 

information kommunen hanterar och på vilket sätt. 

Planen ska underlätta för medborgare, näringsliv, föreningsliv och forskare att ta del av 

offentliga allmänna handlingar – nu eller om 100 år. 

Att säkerställa att rätt information bevaras och att gallring sker enligt fastställda beslut är 

avgörande för att skapa trygghet och behålla allmänhetens förtroende. 

 

Beslutet skickas till 

• Kommunalförbundet Sydarkivera  

• Samtliga nämnder och bolagsstyrelser för kommunala bolag 

• Samtliga förvaltningar och kommunala bolag 

• Lina Jonsson, huvudregistrator 

• Registratorsnätverket 

• Kommunarkivet 

• För publicering på intranät 

• Akten 
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§ 113 - Revidering av delegationsordning för kommun-
styrelsen 
Dnr KS 2025-214 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att fastställa den reviderade delegationsordningen för kommunstyrelsen enligt bilagt 

beslutsunderlag, 

att uppmana respektive nämnder och kommunägda bolag att göra samma ändring av 

delegationsordning gällande undertecknande av personuppgiftsbiträdesavtal (PUB-avtal) samt 

att den reviderade delegationsordningen ska börja gälla fr o m den 1 juli 2025. 

Beslutsunderlag 
• Reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen i Nybro kommun 

Redogörelse för ärendet 
Enligt 6 kap. 37 § kommunallagen (2017:725) får en nämnd delegera beslutanderätten i vissa 

ärenden till presidiet, ett utskott, en ledamot eller en ersättare i nämnden eller en automati-

serad beslutsfunktion i ett visst ärende eller viss grupp av ärenden. En nämnd får även uppdra 

åt en anställd att besluta enligt 7 kap. 5-8 §§ kommunallagen. 

Det innebär att nämnden kan överlåta beslutanderätten i specifika ärenden till dessa parter för 

att säkerställa en effektiv och rättssäker hantering av ärenden. 

En översyn av delegationsordningen har behövts göras mot bakgrund av följande: 

1. Nybro kommuns dataskyddsombud vid Sydarkivera rekommenderar att personuppgifts-

biträdesavtal undertecknas av förvaltningschefen då hen ska vara insatt i frågan och vara 

länken till den personuppgiftsansvariga nämnden. 

2. Beslut om att avveckla miljö- och byggnämnden och flytta nämndens ärenden till 

samhällsbyggnadsnämnden fattades av kommunfullmäktige den 17 mars 2025, § 41. 

Huvuddelen av miljö- och byggnämndens ärenden tas över av samhällsbyggnadsnämnden 

med undantag av jävsärenden. För sådana jävsärenden blir istället kommunstyrelsen fr o m 

1 juli 2025 jävsnämnd när det gäller ärenden inom miljö- och byggområdet när samhälls-

byggnadsnämnden är jävig. 

Exempel på jävsärenden där kommunstyrelsen är jävsnämnd och ansvarar för tillsyn och 

handläggning är följande verksamheter m m inom samhällsbyggnadsnämnden: 

o Livsmedelskontroll på kommunens måltidsservice 

o Hälsoskyddskontroll på simhall och andra kommunala idrottsanläggningar 

o Miljöskyddstillsyn på mark och service 

o Samhällsbyggnadsnämnden ansöker om bygglov 

Ärendet är handlagt av kommunsekreteraren och koordinatorn efter samråd med bl a 

kommunchefen. 
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Förvaltningens ståndpunkt 
Följande förändringar i kommunstyrelsen delegationsordning föreslås: 

6. GDPR (Dataskyddsförordningen) 
• Rad 6.3.C ändras från ”kommunchef eller kommunalråd, var för sig ” till ”förvaltnings-

chef” med ”bitr förvaltningschef” som ersättare. Upphandlingschef tas bort som ersättare 

här. 

• Tillägg med rad 6.3.D ”upphandlingschef” och ”förvaltningschef” som ersättare. 

Kommunstyrelseförvaltningen anser att ändringarna som föreslås gällande dataskyddsarbetet 

och hanteringen av PUB-avtal är logisk och bedöms leda till ett smidigare och enklare 

arbetssätt på förvaltningen. 

Nytt avsnitt 9 - Ärenden när kommunstyrelsen är jävsnämnd, d v s ärenden inom 
miljö- och byggområdet när samhällsbyggnadsnämnden är jävig 
• Ny delegation har införts i avsnitt 9 A-I för respektive område där jäv för samhällsbygg-

nadsnämnden kan uppstå. 

Samtliga avsnitt hänvisar till samhällsbyggnadsnämndens delegationsordning för själva 

handläggningen. Detta görs för att göra delegationsordningen enkel och mer överskådligt att 

använda samt eftersom texten annars hade blivit mycket omfångsrik och detaljrik. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi 
Ingen ekonomisk påverkan med anledningen av revideringen har identifierats. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
En tydlig och logisk delegationsordning är en förutsättning för ett fungerande och effektivt 

arbetssätt. 

En tydlig och korrekt delegationsordning gynnar: 

• tillväxt då den ger trygghet för anställda och politiker, 

• hållbarhet då beslut tas på rätt sätt utifrån lagstiftning, 

• gemenskap då den ger insyn och transparens för medborgarna. 
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Beslutet skickas till 

• Samtliga nämnder och kommunla bolag 

• Christer Kratz, kommunchef/förvaltningschef 

• Camilla Kallenberg, utvecklingschef 

• Jonas Algotsson, upphandlingschef 

• Bernhard Neuman, administrativ chef 

• Evelina Widell, ekonomichef 

• Viktoria Elmbro, personalchef 

• Torbjörn Nilsson, IT-chef 

• Anders Davidsson förvaltningschef, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Magnus Olsson, chef verksamhetsstöd/utvecklingsstrateg, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Simon Wernsköld, miljö- och byggchef 

• Samhällsbyggnad 

• Anna Wahledow Linde, kommunsekreterare 

• Samtliga nämndsekreterare 

• Ulrika Eriksson-Hellström, koordinator 

• Dataskyddsgruppen 

• För publicering på intranät 

• Akten 
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§ 114 - Kommunplaneuppdrag 2025:6 – Uppdragsbeskriv-
ning för att utreda hur det mest kostnadseffektiva sättet 
att utföra kommunens mark- och servicearbeten ser ut och 
samtidigt utvärdera möjligheten att lägga ut dessa 
arbeten på entreprenad 

Dnr KS 2025-206 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta den uppdragsbeskrivning med fyra alternativa driftsformer som presenteras i bilaga, 

att utredningen genomförs externt inom befintlig budgetram för samhällsbyggnadsnämnden.  

Beslutsunderlag 
• Uppdragsbeskrivning – Mark och service 

Redogörelse för ärendet 
I samband med kommunfullmäktiges beslut den 18 november 2024 (Dnr KS 2024-9), om 

Kommunplan med budget 2025, plan 2026-2028, togs också beslut om att utreda hur det mest 

kostnadseffektiva sättet att utföra kommunens mark- och servicearbeten ser ut och samtidigt 

utvärdera möjligheten att lägga ut dessa arbeten på entreprenad. 

Den önskade effekten är att få fram den mest kostnadseffektiva metoden för att bedriva 

kommunens mark- och servicearbeten och, om det visar sig fördelaktigt, skapa förutsättningar 

för att kunna lägga ut dessa tjänster på entreprenad. 

Uppdraget är kopplat till kommunfullmäktiges mål Stolt och modig samt Ett växande närings-

liv. 

Uppdraget har lämnats till kommunchef, som vidaredelegerat det till förvaltningschefen för 

samhällsbyggnadsförvaltningen. Uppdraget genomförs av förvaltningschef i samverkan med 

verksamhetschef för planering, verksamhetschef för mark och service med stöd av utveck-

lingschef. 

Ett flertal utredningar har genomförts med ungefär samma mål under årens lopp, se bilaga. 

Sveriges Kommuner och Regioner har också tagit fram en handbok ”Driftsformer för 

kommunal infrastruktur”, som beskriver mycket av det som uppdraget handlar om. 

Ärendet är handlagt av samhällsbyggnadschefen. 
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Förvaltningens ståndpunkt med motivering 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningen förstår behovet av utredning, samtidigt som uppdraget visar på stora ut-

maningar främst på grund av att ett flertal utredningar genomförts med liknande mål och 

syfte. Det gör i sin tur att förvaltningen fört en grundläggande dialog om intern respektive 

extern utredning. Båda alternativen har sina fördelar och nackdelar beroende på syfte, 

situationen och typen av ärende. 

En intern utredning innebär att organisationens egna medarbetare ansvarar för att samla in 

information, analysera situationen och dra slutsatser. Fördelen med detta tillvägagångssätt är 

att det i det korta perspektivet tenderar att vara mer kostnadseffektivt, eftersom man använder 

befintliga resurser. Dessutom kan en intern utredning påbörjas snabbt då de inblandade redan 

har god kännedom om organisationens struktur, kultur och interna processer. Samtidigt finns 

det tydliga nackdelar som svårighet att uppnå full objektivitet, särskilt om utredningen rör den 

egna verksamheten. Det kan i sin tur leda till minskad trovärdighet både internt och externt. 

En extern utredning, å andra sidan, genomförs av en oberoende part utanför organisationen. 

Den största fördelen med detta är den ökade objektiviteten och trovärdigheten, särskilt i 

känsliga eller kontroversiella ärenden. Externa utredare kan också tillföra specialkompetens 

som inte finns internt, vilket kan höja kvaliteten på utredningen. Dessutom kan en extern 

granskning bidra till att stärka förtroendet för organisationens hantering av ärendet, både 

bland medarbetare och utomstående. Nackdelarna är främst kopplade till kostnad där en 

extern utredning tydliggör kostnaderna, men också att den vanligtvis kräver en längre 

startsträcka för att sätta sig in i organisationens förhållanden. 

Sammanfattningsvis förordar förvaltningen en extern utredning, men är i behov av att medel 

tillförs. Tidigare beslut tagna av samhällsbyggnadsnämnden är att minska konsultkostnaderna 

med drygt 300 000 kr inför 2025 för att hålla sig inom fastställd budgetram. Kostnaden för 

extern utredning uppskattas till 300 000-400 000 kr. Det gör i sin tur att medel inte finns 

budgeterade och att en kraftig omprioritering av verksamhetsplanen behöver göras om medel 

inte tillförs. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Att genomföra en utredning med syfte att identifiera det mest kostnadseffektiva sättet att 

bedriva kommunens mark- och servicearbeten, är i grunden ett strategiskt initiativ som får 

ekonomiska konsekvenser, både på kort och lång sikt. 

Förutom att en intern utredning i det korta perspektivet är mer kostnadseffektiv då den 

genomförs med befintliga resurser. Dock finns en risk att resultatet inte uppfattas som 

tillräckligt objektivt, vilket kan minska dess genomslag och därmed leda till att eventuella 

effektiviseringsvinster uteblir. 
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En extern utredning innebär en direkt kostnad på uppskattningsvis 300 000-400 000 kr. Denna 

kostnad är inte budgeterad, vilket innebär att medel måste tillföras eller att en omprioritering 

av verksamhetsplanen krävs. Samtidigt kan en extern utredning, om den genomförs med rätt 

kompetens och metodik, leda till långsiktiga besparingar genom att identifiera effektivare 

arbetssätt eller möjligheter till outsourcing som minskar kommunens driftkostnader över tid. 

Det finns också ett värde i den ökade trovärdighet och legitimitet som en extern granskning 

kan ge, särskilt i en politiskt eller organisatoriskt känslig kontext. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Utredningen kring hur kommunens mark- och servicearbeten kan utföras på det mest 

kostnadseffektiva sättet samt möjligheten att lägga ut dessa arbeten på entreprenad, har flera 

potentiella konsekvenser. Ur ett tillväxtperspektiv kan utredningen bidra till att identifiera 

effektivare arbetssätt och resursanvändning, vilket i sin tur kan frigöra ekonomiska medel för 

andra strategiska satsningar. Genom att optimera hur arbetet organiseras och utförs kan 

kommunen skapa bättre förutsättningar för långsiktig ekonomisk utveckling och stärkt 

konkurrenskraft. Samtidigt kräver en extern utredning en initial investering som inte är 

budgeterad, vilket kan innebära att andra planerade insatser får skjutas upp eller ompriori-

teras. 

Utredningen påverkar även arbetsmiljön inom enheten. En eventuell övergång till entreprenad 

skapar oro bland medarbetarna, vilket i sin tur ytterligare kan påverka arbetsmiljön och den 

interna sammanhållningen negativt. Det är därför viktigt att en eventuell förändringsprocess 

hanteras med öppenhet, delaktighet och tydlig kommunikation. 

När det gäller hållbarhet kan utredningen spela en viktig roll i att säkerställa att kommunens 

arbetssätt är både miljömässigt och ekonomiskt hållbara. En noggrant genomförd analys kan 

identifiera lösningar som minskar klimatpåverkan, exempelvis genom effektivare maskinan-

vändning, minskade transporter eller krav på miljöcertifierade entreprenörer. Det är dock 

avgörande att hållbarhetsaspekterna integreras i utredningens upplägg, annars finns en risk att 

kortsiktiga besparingar prioriteras framför långsiktiga miljömässiga vinster. 

Sammanfattningsvis har utredningen potential att bidra positivt till verksamhetens utveckling, 

men det kräver att ekonomiska och sociala aspekter vägs in på ett balanserat sätt. 

 

Beslutet skickas till 
• Samhällsbyggnadsnämnden 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Anders Davidsson, samhällsbyggnadschef 

• Camilla Kallenberg, utvecklingschef 

• Akten 
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§ 115 - Kommunplaneuppdrag 2025:4 - Utreda avtals-
strukturen för att skapa ett effektivare lokalutnyttjande. I 
uppdraget ingår det även att identifiera avyttrings-
möjligheter 
Dnr KS 2025-205 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att anta uppdragsbeskrivningen gällande Kommunplaneuppdrag 2025:4. 

Beslutsunderlag 
• Uppdragsbeskrivning gällande Kommunplaneuppdrag 2025:4 

Sammanfattning 
Uppdraget syftar till att säkerställa en strategisk och långsiktigt hållbar lokalförsörjning för 

Nybro kommun med tydliga processer och ansvarsfördelning samt fokus på kostnads-

effektivitet och god ekonomisk hushållning ur ett koncernperspektiv. För att uppnå detta har 

ett antal deluppdrag formulerats. 

Det första deluppdraget innebär att ta fram en koncerngemensam lokalförsörjningsplan med 

en tidshorisont på 10 år. Planen ska inkludera en tydlig processbeskrivning och ansvarsfördel-

ning samt säkerställa kopplingen till respektive förvaltning. Det andra deluppdraget fokuserar 

på att effektivisera lokalutnyttjandet genom att identifiera incitament för verksamheter, bolag 

och koncernen som helhet att optimera användningen av lokaler samt att belysa konsek-

venserna av detta. 

Vidare ska lokaler, som inte längre är ändamålsenliga, identifieras med syfte att utreda 

möjligheter till avyttring och analysera konsekvenserna för koncern, bolag och verksamhet. 

Parallellt ska befintliga avtal mellan kommunen och både Nybro Bostads AB samt externa 

hyresvärdar kartläggas och analyseras med fokus på hyresvillkor, löptider och förbättrings-

möjligheter. 

Ett ytterligare deluppdrag är att utreda möjligheterna till en förändrad avtalsstruktur, där 

omförhandlingar kan bidra till bättre villkor och ökad flexibilitet. Slutligen ska ägardirektiven 

till Nybro Bostads AB revideras för att tydliggöra bolagets uppdrag och mandat i frågor som 

rör avyttring och extern uthyrning av lokaler. 

De förväntade effekterna av uppdraget är förbättrad effektivitet av ytor, minskade lokal-

kostnader ur både ett koncern- och verksamhetsperspektiv samt en mer effektiv organisation 

för hantering av fastighetsavyttringar och behovsanpassning. 
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Redogörelse för ärendet 
Uppdraget kommer att genomföras inom ramen för en förenklad projektorganisation, där en 

styrgrupp, projektledare och referensgrupper kommer att utses för att säkerställa ett 

strukturerat och inkluderande arbetssätt. Vidare ska uppdragets framdrift och resultat åter-

rapporteras till berörda styrelser och nämnder samt koncernledningsgruppen. 

Ärendet har handlagts av kommunchefen i samverkan med vd för Nybro Bostads AB/AB 

Nybro Brunn, samhällsbyggnadschefen, skolchefen, lokalstrategen, ekonomer samt utveck-

lingschefen. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
Förvaltningens ståndpunkt är att uppdraget har potential att skapa både ekonomiska och 

samhälleliga värden. Uppdraget att effektivisera Nybro kommuns lokalutnyttjande och se över 

avtalsstrukturen kan förväntas ge flera positiva effekter inom områdena tillväxt, gemenskap 

och hållbarhet, samtidigt som det stödjer målet om strategisk lokalförsörjning, tydligare 

processer och god ekonomisk hushållning ur ett koncernperspektiv. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
En tydligare och mer strukturerad lokalförsörjningsprocess kan leda till förbättrad 

administrativ effektivitet. Genom att minska dubbelarbete och förbättra samordningen mellan 

olika förvaltningar och bolag, frigörs tid och resurser som istället kan användas till kärnverk-

samhet. Handläggningstider kortas och beslutsfattandet blir mer träffsäkert när roller och 

ansvar är tydligt definierade. 

Vidare bidrar uppdraget till riskminimering genom att identifiera och avyttra fastigheter som 

är ekonomiskt olönsamma för att på så sätt minska lokalbeståndet. Uppdraget möjliggör även 

en bättre kapacitetsanpassning, där lokaler i större utsträckning matchas mot den faktiska 

verksamhetsvolymen, vilket i sin tur bidrar till en mer kostnadseffektiv och behovsstyrd 

lokalanvändning. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
Genom att avyttra lokaler som inte längre är ändamålsenliga, frigörs kapital som kan 

användas till investeringar i nya verksamheter och samhällsutveckling. Detta skapar förut-

sättningar för lokal tillväxt och stärker kommunens attraktionskraft för både invånare och 

näringsliv. En långsiktig och strategisk planering av lokalbehovet gör det också möjligt att 

möta framtida förändringar på ett mer proaktivt sätt. 

Ur ett hållbarhetsperspektiv innebär en minskning av ytanvändningen och avyttring av in-

effektiva byggnader att både energiförbrukning och klimatpåverkan kan reduceras. Genom att 

integrera hållbarhetskrav i avtalsstrukturen, exempelvis genom energieffektiva lösningar, kan 

kommunen ytterligare bidra till en mer miljövänlig och långsiktigt hållbar utveckling. 
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Beslutet skickas till 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Lisa Pettersson, vd för Nybro Bostads AB 

• Anders Davidsson, förvaltningschef, samhällsbyggnadsförvaltningen 

• Jimmy Rudelius, förvaltningschef, lärande- och kulturförvaltningen 

• Camilla Kallenberg, utvecklingschef/bitr förvaltningschef, kommunstyrelseförvaltningen 

• Mikael Törnström, lokalstrateg 

• Akten 
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§ 116 - Yttrande över förslag till Regionalt serviceprogram 
för Kalmar län 2026-2030 
Dnr KS 2025-192 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över förslag till Regionalt serviceprogram för 

Kalmar län 2026-2030 (RS 2025/438) samt 

att överlämna yttrandet till Region Kalmar län. 

Beslutsunderlag 

• Regionalt serviceprogram för Kalmar län 2026-2030, remissversion februari 2025 
• Landsbygdsanalys 

Redogörelse för ärendet 
Nybro kommun ombeds av Region Kalmar län att lämna yttrande över förslaget Regionalt 

serviceprogram för Kalmar län 2026-2030. Yttrande ska vara Region Kalmar län tillhanda 

senast den 15 augusti 2025. 

Regionalt serviceprogram för Kalmar län 2026-2030 är en revidering av det tidigare 

programmet för 2020-2025. Syftet är att förbättra tillgången till grundläggande kommersiell 

och viss offentlig service på landsbygden genom att prioritera insatser, samordna aktörer och 

skapa samsyn i arbetet. Programmet har tagits fram i samverkan med regionala, kommunala 

och lokala aktörer och bygger på en nulägesanalys, tidigare erfarenheter samt andra 

strategiska dokument. Genom dialoger och workshoppar har viktiga teman och geografiska 

områden identifierats. Tre prioriterade insatsområden lyfts fram; att stärka servicegivare och 

synliggöra lokal service, att integrera service i samhällsplanering och stärka samverkan samt 

att öka kunskap och innovation. En årlig genomförandeplan ska tas fram och följas upp i sam-

arbete med länsstyrelsen, kommunerna och andra relevanta aktörer, under ledning av Region 

Kalmar län. 

Remissen har handlagts av utvecklingschefen. 

Förslag till yttrande 
Nybro kommun har tagit del av remissversionen av Regionalt serviceprogram för Kalmar län 

2026-2030 och vill härmed lämna följande synpunkter: 

Uppfattningen är att det tydligt framgår att programmet vilar på en stark grund i den regionala 

utvecklingsstrategin Klimat att växa i samt i Agenda 2030:s globala hållbarhetsmål. 

Programmet identifierar kommersiell service som en avgörande faktor för att skapa attraktiva, 

livskraftiga och hållbara landsbygder. Detta är en ståndpunkt man delar och anser vara väl 

underbyggd i dokumentet. 
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Programmet tydliggör att dagligvarubutiker, drivmedelsstationer, apotek, post- och betal-

tjänster utgör en form av samhällsbärande infrastruktur. Dessa funktioner möjliggör inte bara 

boende och företagande, utan bidrar även till social sammanhållning, trygghet och krisbered-

skap. Det är särskilt positivt att programmet lyfter fram vikten av samlokalisering, hybrid-

lösningar och digitala tjänster som verktyg för att möta landsbygdens utmaningar. 

De tre prioriterade insatsområdena; att stärka servicegivare, integrera service i samhälls-

planeringen samt främja kunskap och innovation, är väl valda och speglar en helhetssyn på 

serviceutveckling. Man ser särskilt positivt på att programmet betonar behovet av lokal 

anpassning, samverkan mellan aktörer och långsiktig hållbarhet. 

Vidare anser man att programmet på ett tydligt och konsekvent sätt stödjer uttalandet att 

kommersiell service är en förutsättning för attraktiva och livskraftiga landsbygder - från 

nulägesanalys till föreslagna insatser och uppföljningsstruktur. 

Sammanfattningsvis bedömer Nybro kommun att det regionala serviceprogrammet utgör ett 

väl genomarbetat och strategiskt viktigt verktyg för att möta landsbygdens behov och 

möjligheter i Kalmar län. Nybro kommun tillstyrker förslaget i sin helhet och ser fram emot 

fortsatt dialog och samverkan i genomförandet. 

 

Beslutet skickas till 
• registrator@regionkalmar.se 

• Christer Kratz, kommunchef 

• Weronica Stålered, vd för Destination Glasriket AB 

• Camilla Kallenberg, utvecklingschef 

• Maria Faltin, näringslivsutvecklare 

• Ulrika Eriksson-Hellström, koordinator 

• Akten 
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§ 117 - Yttrande över valkretsindelning vid 2026 års val till 
regionfullmäktige 
Dnr KS 2025-194 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att lämna nedanstående förslag till yttrande över valkretsindelning vid 2026 års val till 

regionfullmäktige samt 

att beslutet justeras omedelbart. 

Beslutsunderlag 
• Remiss av förslag till valkretsindelning vid 2026 års val till regionfullmäktige 

Redogörelse för ärendet 
Kommun- och regionfullmäktige ansvarar för att besluta om valkretsindelning inför valet 

2026, som länsstyrelsen sedan fastställer. 

Kommunfullmäktige beslutar om kommunen ska vara uppdelad i en eller flera valkretsar. En 

kommun som har färre än 36 000 röstberättigade personer, får dock endast delas in i 

valkretsar om det finns särskilda skäl för det. 

Regionen har skickat följande remiss till kommunstyrelsen: 

”Regionfullmäktige ska senast den 31 oktober 2025 besluta om den nuvarande indelningen 

med sex valkretsar ska vara oförändrad vid regionvalet 2026 eller om den ska ändras. Beslutet 

ska fastställas av länsstyrelsen. 

Inför valet 2022 beslutade regionfullmäktige om följande valkretsindelning: 

• Första valkretsen: Västerviks kommun 

• Andra valkretsen: Vimmerby och Hultsfreds kommuner 

• Tredje valkretsen: Oskarshamns, Högsby och Mönsterås kommuner 

• Fjärde valkretsen: Nybro, Emmaboda och Torsås kommuner 

• Femte valkretsen: Kalmar kommun 

• Sjätte valkretsen: Borgholms och Mörbylånga kommuner 

De regler som gäller då landsting ska delas in i valkretsar vid val till regionfullmäktige, 

framgår av 4 kap. 5-8 §§ vallagen (2005:837). Indelningen i valkretsar för val till 

regionfullmäktige ska beslutas av kommunfullmäktige sedan kommunerna fått tillfälle att 

yttra sig. 

Regionstyrelsen har den 6 maj 2025 beslutat föreslå regionfullmäktige att nuvarande 

valkretsindelning och antal mandat i valet till regionfullmäktige 2026 ska vara oförändrade 

samt beslutat att skicka frågan om valkretsindelning på remiss till länets kommuner. 
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Regionfullmäktige kommer att fatta beslut om antalet valkretsar vid 2026 års regionval vid 

sammanträde den 25 september 2025. Mot bakgrund av ovan ges kommunerna nu tillfälle att 

yttra sig. Yttrande ska vara regionen tillhanda senast den 1 september 2025”. 

Inför de senaste regionvalen 2009, 2013, 2017 och 2022 har valkretsindelningen varit 

oförändrad. Inga förändringar föreslås av regionen inför valet 2026. 

Ärendet har handlagts av kommunstyrelseförvaltningens valsamordnare och valnämndens 

sekreterare. Nybro kommuns valnämnds presidium har tagit del av remissen. Valnämndens 

ordförande meddelar att Nybro kommun inte avser föreslå några förändringar i 

valkretsindelningen inför regionvalet 2026. 

Förslag till yttrande 
Nybro kommun har inget att invända mot att Region Kalmar läns valkretsindelning förblir 

oförändrad till 2026 års val till regionfullmäktige. 

 

Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige 

• Akten 
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§ 118 - Omställningsstöd och pension för förtroendevalda, 
OPF-KR25 
Dnr KS 2025-213 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta avtal med bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda  

(OPF-KR25) med tillhörande bilaga med tillämpning från den 1 januari 2025 samt 

att utse kommunstyrelsens arbetsutskott till lokal pensionsmyndighet. 

Beslutsunderlag 
• Förslag till bestämmelser om omställningsstöd, pension och familjeskydd för förtroende-

valda (OPF-KR25) med tillhörande bilaga 

Redogörelse för ärendet 
Det pensionsavtal som omfattar politiker har uppdaterats och för att äga giltighet behöver 

avtalet antas lokalt. Avtalet innehåller också en bestämmelse om att det samtidigt som avtalet 

antas, också ska utses en lokal pensionsmyndighet som har i uppgift att tolka och tillämpa 

bestämmelserna i OPF-KR25. 

Avtalet omfattar de förtroendevalda som har politiska uppdrag om minst 40 % av en heltid 

och som tidigare omfattats av OPF-KL14 och/eller OPF-KL18 eller som tillträdde vid valet 

2018 och senare och inte tidigare omfattats av PBF eller PRF-KL i kommunen, regionen eller 

kommunalförbundet. För att omfattas av pensionsbestämmelserna förutsätts också att för-

troendevald tillträder sitt (sina) uppdrag före dess att hen har uppnått motsvarande i 

32 a § LAS angiven ålder (”pensionsåldern”). 

Utgångspunkten för det nya avtalet OPF-KR25 har varit det nu gällande OPFKL18. Den 1 

januari 2023 antogs ett nytt pensionsavtal för anställda inom kommuner och regioner, AKAP-

KR. Detta är ett helt avgiftsbestämt pensionsavtal och i och med detta avtal höjdes också 

avsättningarna till 6 % respektive 31,5 %. Sveriges Kommuner och Regioner konstaterar att 

utifrån kommunallagen (2017:725), ska de förtroendevalda få skälig ersättning i nivå med de 

villkor som gäller för anställda inom kommuner och regioner och därav innehåller det nya 

avtalet för politiker samma ersättningsnivåer som för anställda. 

Pensionsavgiften är 6 % på den pensionsgrundande inkomsten upp till och med 7,5 inkomst-

basbelopp. Pensionsavgiften är 31,5 % på de delar av den pensionsgrundande inkomsten som 

överstiger 7,5 inkomstbasbelopp, intill dess den förtroendevalde har uppnått motsvarande i 

32 a § LAS angiven ålder. Därefter är pensionsavgiften 6 % på hela den pensionsgrundande 

inkomsten (3 kap. 5 § OPF-KR25). 
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Omställningsstöd 
Omställningsstödet i avtalet syftar till att under en begränsad tid underlätta övergången till 

arbetslivet när en förtroendevald lämnat sitt (sina) uppdrag. Omställningsstöd kan bestå av 

aktiva omställningsinsatser, ekonomiskt omställningsstöd och förlängt ekonomiskt om-

ställningsstöd. […] De åtgärder som erbjuds kan exempelvis, som på arbetsmarknaden i 

övrigt, bestå av rådgivningsinsatser och kompletterande utbildning (2 kap. 2-3 §§ OPF-

KR25). 

Ärendet är handlagt av personalchefen. 

Förvaltningens ståndpunkt med motivering 
En bärande tanke med OPF är att bestämmelserna ska underlätta och möjliggöra för för-

troendevald att förena arbetsliv och uppdrag och därmed har bestämmelserna i möjligaste mån 

anpassats till de pensions- och omställningsavtal som gäller för anställda inom kommuner, 

regioner och kommunalförbund (cirkulär 24:63). 

Det är utifrån ett demokratiperspektiv viktigt att förtroendevalda får goda förutsättningar att 

bära det politiska uppdraget utan att behöva väga det mot att behöva förlora inkomst vid 

pension. Avtalet ger också trygghet genom bestämmelser om omställningsstöd och familje-

skydd på liknande sätt som för en anställd. 

I ovan avsnitt är huvuddelarna i avtalet beskrivna på ett övergripande sätt. Bestämmelserna i 

sin helhet finns i avtalet och dess tillhörande bilaga. Rekommendationen från Sveriges 

Kommuner och Regioner är att avtalet antas på högre politisk nivå och förslaget är därav att 

antagandet ska ske i kommunfullmäktige.  Själva avtalet innehåller också en bestämmelse om 

att en lokal pensionsmyndighet ska utses för att vid behov ansvara för tolkning av be-

stämmelserna i OPF-KR25. Förslag till beslut är att kommunstyrelsens arbetsutskott utses till 

detta utifrån att det finns ett naturligt samband med att kommunstyrelsens arbetsutskott också 

är personalorgan. 

Konsekvensbeskrivningar 

Ekonomi 
Beslutet innebär kostnader för ökade pensionsavsättningar för politiker. 

Visionens tre perspektiv – tillväxt, hållbarhet och gemenskap 
En väl fungerande politisk organisation är bärande i ett demokratiskt samhälle. Det är av stor 

vikt att människor ska kunna ta på sig politiska uppdrag utan att den ekonomiska frågan ska 

vara avgörande i det beslutet. Det är därför rimligt och i enlighet med kommunallagens 

intention att politikers pensioner följer arbetstagares. 
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Beslutet skickas till 
• Kommunfullmäktige  

• Akten 
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§ 119 - Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr KS 2025-10 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna redovisningen av delegationsbeslut för perioden 15 maj-4 juni 2025. 

Beslutsunderlag 
• Lista delegationsbeslut perioden 15 maj-4 juni 2025 

Redogörelse för ärendet 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt i vissa ärenden till ordföranden samt tjänste-

män, enligt en av kommunstyrelsen antagen delegationsordning. Beslut som har fattats av 

delegat, ska redovisas på kommunstyrelsens närmast följande sammanträde. 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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§ 120 - Anmälningar 
Dnr KS 2025-5 

Redogörelse för ärendet 
Handlingar som anmäls för kännedom till kommunstyrelsen innevarande månad redovisas i 

lista för anmälningsärenden perioden, se bifogad lista. 

Beslutsunderlag 
• Lista anmälningsärenden perioden 15 maj-4 juni 2025 

 

Beslutet skickas till 
• Akten 
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§ 121 - Avslutning 
Ordföranden Tobias Fagergård (S) tackar hela kommunstyrelsen för gott arbete och samarbete 

i styrelsen och tillönskar samtidigt alla en riktigt glad och avkopplande sommar. 

Daniel Lindvall (M), andre vice ordförande i kommunstyrelsen, tackar ordföranden och 

tillönskar en skön sommar. 

 


